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Zadeva: Načrti za Botanični vrt Univerze v Ljubljani 

 

V skladu s 97. členom Poslovnika Mestnega sveta MOL podajam svetniško vprašanje in prosim 

za pisni odgovor. 

 

Spoštovani, 

Botanični vrt v Ljubljani je za turiste in domačine pravi biser za ogled. Je naša najstarejša 

kulturna, znanstvena in izobraževalna ustanova z neprekinjenim delovanjem. Ima izredno 

pomembno znanstveno-raziskovalno in pedagoško vlogo ter prispeva k večji prepoznavnosti 

širom sveta. 

Vendar pa je v zadnjem času deležen več slabih novic kot dobrih. Leta 2020 je namreč ostal brez 

rastlinjaka za prezimovanje sredozemskih rastlin. Tako morajo vse občutljive rastline pred zimo 

naložiti na tovornjak in jih odpeljati na prezimovanje na Primorsko. Logistično in finančno je to 

pravi zalogaj, saj po ocenah stroški prevoza in prezimovanja lahko znašajo tudi več kot 10.000 

€. Medtem ko drugi gradijo, Slovenija raje ruši. Seveda je v načrtu izgradnja novega rastlinjaka 

že od leta 1974. Letos lahko torej obeležimo 50-letnico neizpolnjene obljube. 

Sedaj pa je Botanični vrt dobil še en hladen tuš. Leta 1974 je v Botanični vrt že posegla železnica, 

sedaj pa bi ponovno, ob gradnji drugega tira do Ivančne Gorice, ponovno vzeli velik del vrta. 

Porušili bi radi staro upravno zgradbo, kjer je Čajnica Primula, in več dreves. Tako grob poseg 

bi pomenil uničenje najstarejšega dela vrta, v katerem rastejo drevesa iz 19. stoletja, med njimi 

tudi zelo stare jelke, najstarejši ginko v Sloveniji in edinstvena sekvoja, ki smo jo dobili leta 

1950. Čeprav obstajajo potencialne alternative, je posluha bolj malo. Citiram odstavek iz Peticije 

za obstoj Botaničnega vrta: “Botanični vrt je zaščiten kot kulturni spomenik državnega pomena 

(Odlok o razglasitvi Botaničnega vrta v Ljubljani za kulturni spomenik državnega pomena, 

Uradni list RS, št. 103/2008) in kot spomenik oblikovane narave (Odlok o razglasitvi 

Ljubljanskega botaničnega vrta za naravno znamenitost, Uradni list RS, št. 8/91), vendar to 

očitno nič ne pomeni.” (vir: https://www.peticija.online/peticija-ohranimo-botanicni-vrt-ki-

https://www.peticija.online/peticija-ohranimo-botanicni-vrt-ki-deluje-ze-vse-od-leta-1810


 

deluje-ze-vse-od-leta-1810). Drevesa in rastline so živi pričevalci obstoja življenja – verjamem, 

da se njihovega pomena vendarle zavedamo. 

Gospoda župana tako sprašujem: 

1. Kakšni so načrti MOL, da pride nasproti tako pomembni kulturni in pedagoški ustanovi 

pri ohranjanju njenega statusa in dejavnosti? 

2. Kakšno je mnenje MOL glede gradnje drugega tira in tako grobega posega v območje 

Botaničnega vrta ter neprecenljivih primerkov? 

3. Ali lahko Botanični vrt pričakuje pomoč s strani MOL, da se prekine z letnimi selitvami 

sredozemskih rastlin in zagotovi ustrezen rastlinjak? 

4. Ali MOL podpira peticijo za ohranitev Botaničnega vrta? (zgoraj povezava) 

Za pisni odgovor se gospodu županu zahvaljujem. 

 

Lepo pozdravljeni, 

  

                            dr. Tina Bregant, 

                             mestna svetnica 
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